

Pencukaaian di Malaysia

Pendapatan mana-mana individu termasuk syarikat, terakru atau diperolehi di Malaysia daripada luar Malaysia adalah tertakluk kepada cukai pendapatan.

Walaupun bagaimanapun, berkuat kuasa daripada tahun taksiran (YA) 2004, pendapatan yang diterima di Malaysia dari sumber luar Malaysia oleh mana-mana individu selain daripada syarikat bermastautin yang menjalankan perniagaan perbankan, insuran, pengangkutan laut atau udara adalah dikecualikan daripada cukai pendapatan.

Pendapatan adalah ditaksirkan berdasarkan pada tahun semasa dan sistem taksiran cukai dikendalikan Lembaga Hasil Dalam Negeri (LHDN) dengan Sistem Taksiran Sendiri Diri (SAS). Dalam (SAS), pembayar cukai perlu mengisytiharkan pendapatan diri secara jujur bagi mengira cukai yang perlu dibayar. Tanggungjawab mengenai perihal cukai telah dipindahkan kepada pembayar cukai. Mereka perlu mempunyai pengetahuan yang mencukupi tentang cukai bagi mentaksir liabiliti cukai secara betul dengan mengemukakan borang cukai taksiran melalui e-filing.

Kadar Cukai bagi Tahun Taksiran 2019 adalah seperti berikut:

Cukai Syarikat

Syarikat bermastautin dan bukan bermastautin	24%
Syarikat bermastautin dengan modal berbayar saham biasa sebanyak RM2.5 juta (AS\$574,977) dan kurang pada awal tempoh asas bagi satu tahun taksiran:	
• atas kependapatan tercukai RM500,000 (AS\$114,995) pertama	17%
• atas kependapatan tercukai seterusnya	24%

Cukai Pendapatan Petroleum

Individu yang menjalankan operasi utama petroleum akan dikenakan Cukai Pendapatan Petroleum (PITA) 1967.	38%
Semenjak YA 2010, sistem taksiran di bawah PITA telah berubah kepada berasaskan tahun semasa dan sistem taksiran sendiri	

Cukai Pendapatan Perseorangan

Individu pemastautin dengan pendapatan tercukai (selepas pelepasan bantuan peribadi) melebihi RM5,000 (AS\$1,150) dan tidak lebih dari RM1,000,000 (AS\$229,990)	1 - 26%
Individu pemastautin dengan pendapatan tercukai (selepas pelepasan bantuan peribadi) melebihi RM1,000,000 (AS\$229,990)	28%
Individu bukan pemastautin (tidak layak mendapat apa-apa pelepasan bantuan peribadi)	28%

Cukai Tertahan

Cukai tertahan adalah jumlah yang ditahan oleh pihak yang membuat pembayaran ke atas pendapatan yang diperolehi oleh individu atau syarikat pemastautin dan jumlah yang ditahan diserahkan kepada Lembaga Hasil Dalam Negeri Malaysia.	
Kadar cukai adalah berdasarkan kumpulan pendapatan dan dinyatakan sama ada dalam Akta Cukai Pendapatan 1967 atau Perjanjian Pencukaaian Dua Kali. Beberapa kumpulan pendapatan adalah seperti berikut:	
• Kumpulan Khusus pendapatan yang diterima daripada Malaysia:	10%
i. Jumlah yang dibayar untuk perkhidmatan yang diberikan oleh orang bukan pemastautin berkaitan dengan penggunaan harta atau hak milik atau pemasangan atau operasi mana-mana loji, mesin atau alat lain yang dibeli dari orang bukan pemastautin)	
ii. Jumlah yang dibayar bagi nasihat teknikal, bantuan atau perkhidmatan diberikan berkaitan dengan pengurusan teknikal atau pentadbiran projek saintifik, perindustrian atau komersial	
iii. Sewa atau bayaran lain bagi penggunaan hartanah boleh alih	
• Faedah yang diperolehi daripada Malaysia	15%
• Royalti yang diperolehi daripada Malaysia	10%
• Gaji atau pendapatan lain daripada perkhidmatan yang dilakukan atau yang diberikan di Malaysia oleh penghibur awam	15%
• Pembayaran kontrak:	
i. Pembayaran kepada kontraktor bukan pemastautin	10%
ii. Pembayaran oleh pekerja dari kontraktor bukan pemastautin	3%
• Perolehan atau keuntungan dibawah perenggan 4(f) Akta Cukai Pendapatan 1967	10%

Sumber: Lembaga Hasil Dalam Negeri – www.hasil.org.my

Cukai Jualan dan Perkhidmatan (SST)

Berkuatkuasa 1 September 2018, Akta Cukai Jualan 2018 dan Akta Cukai Perkhidmatan 2018 bersama-sama dengan undang-undang subsidiari masing-masing diperkenalkan bagi menggantikan Akta Cukai Barang dan Perkhidmatan (GST) 2014.

Cukai Jualan

Di bawah Akta Cukai Jualan 2018, cukai jualan dikenakan ke atas barangan import dan buatan tempatan sama ada pada masa pengimportan atau pada masa barang-barang yang dijual atau dilupuskan oleh pengilang berdaftar. Cukai jualan yang ditadbir di Malaysia adalah cukai satu peringkat yang dikenakan ke atas barang yang siap dikilang di Malaysia dan barang yang diimport ke Malaysia. Cukai jualan dikenakan ke atas barang kena cukai yang dikilangkan di Malaysia dengan mana-mana pengilang berdaftar pada masa barang-barang yang dijual, dilupuskan selain daripada jualan atau digunakan selain sebagai bahan dalam pembuatan barangan. Cukai jualan ke atas barangan import dikenakan apabila barang telah diisytiharkan, duti yang dibayar dan dibebaskan dari kawalan kastam. Pengilang yang mengeluarkan barangan yang boleh dikenakan cukai dengan nilai jualan melebihi RM500,000 dalam tempoh 12 bulan, dikehendaki didaftarkan menurut Seksyen 12 Akta Cukai Jualan 2018. Pengilang yang mengeluarkan barangan yang boleh dikenakan cukai dengan nilai jualan sebanyak RM500,000 dan ke bawah, mempunyai pilihan untuk didaftarkan secara sukarela di bawah Seksyen 14 Akta Cukai Jualan 2018 untuk membolehkan mereka menikmati kemudahan yang diberikan di bawah Akta. Pengilang yang menjalankan perniagaannya sebagai subkontraktor dan mempunyai jumlah buruh subkontrak kerja melebihi RM500,000 dalam tempoh 12 bulan, dikehendaki didaftarkan menurut Seksyen 12 Jualan Akta Cukai 2018.

Kadar Cukai Jualan

Cukai jualan pada umumnya ialah 10%, terdiri daripada makanan bukan keperluan tertentu, minuman beralkohol, tembakau / rokok dan bahan binaan dikenakan cukai sebanyak 5% manakala produk petroleum dan minyak motor tertentu dikenakan pada kadar cukai individu tertentu.

Cukai Perkhidmatan

Cukai perkhidmatan di Malaysia adalah satu bentuk cukai tak langsung yang dikenakan ke atas perkhidmatan tertentu yang digelar sebagai "boleh dikenakan cukai perkhidmatan". Cukai Perkhidmatan tidak boleh dilevi ke atas perkhidmatan yang tidak termasuk dalam senarai perkhidmatan yang boleh dikenakan cukai yang ditetapkan oleh Menteri di bawah Jadual Peraturan Pertama Cukai Perkhidmatan 2018. Akta Cukai Perkhidmatan 2018 (STA 2018) terpakai di seluruh Malaysia tidak termasuk kawasan yang ditetapkan, zon bebas, gudang berlesen, gudang perkilangan berlesen dan Kawasan Pembangunan Bersama (JDA).

Perkhidmatan Kena Cukai

Perkhidmatan yang boleh dikenakan cukai adalah sebarang perkhidmatan yang disenaraikan dalam pelbagai kategori dalam Jadual Peraturan Pertama Cukai Perkhidmatan 2018. Mana-mana orang yang dikenakan cukai yang memberikan perkhidmatan yang boleh dikenakan cukai dan melebihi kadar masing-masing adalah dikehendaki berdaftar. Kategori cukai tersebut adalah tempat penginapan, pengendali makanan dan minuman, kelab malam, dewan tarian, pusat kesihatan dan kesejahteraan, kelab persendirian, kelab golf dan rangkaian padang golf, perkhidmatan permainan dan pertaruhan, perkhidmatan profesional dan penyedia perkhidmatan lain seperti insurans, telekomunikasi, pengendali tempat letak kereta, pengiklanan dan sebagainya.

Caj Cukai

Cukai perkhidmatan dikenakan ke atas sebarang peruntukan perkhidmatan bercukai yang disediakan di Malaysia oleh mereka yang menjalankan perniagaan dan berdaftar di Malaysia. Cukai perkhidmatan akan dibayar dan apabila pembayaran diterima untuk sebarang perkhidmatan yang dikenakan cukai yang diberikan kepada pelanggan oleh orang berdaftar. Cukai perkhidmatan tidak dikenakan untuk perkhidmatan yang diimport dan dieksport di bawah STA 2018.

Kadar Cukai Perkhidmatan

Kadar cukai perkhidmatan ditetapkan di bawah Perintah Cukai Perkhidmatan (Tarif Cukai) 2018 dan berkuat kuasa pada 1 September 2018. Kadar cukai perkhidmatan adalah 6% daripada harga atau premium untuk polisi insurans, nilai permainan pertaruhan, dan lain-lain perkhidmatan yang dikenakan cukai sebagaimana yang ditentukan di bawah seksyen 9 STA 2018.

Kadar Cukai Perkhidmatan untuk Kad Kredit dan Caj

Kadar cukai perkhidmatan untuk penyediaan kad kredit atau perkhidmatan kad caj adalah RM25 setahun pada prinsipal dan kad tambahan. Cukai perkhidmatan dikenakan pada tarikh pengeluaran kad dan setiap 12 bulan selepas itu atau sebahagian daripadanya selepas penerbitan kad atau pada tarikh pembaharuan kad dan setiap 12 bulan selepas itu atau sebahagian daripadanya selepas pembaharuan kad. Untuk maklumat lanjut, sila layari <https://mysst.customs.gov.my/>

Sumber: Kastam Di Raja Malaysia – www.customs.gov.my

Duti Eksais

Duti eksais dikenakan ke atas barangan import dan barangan buatan tempatan di bawah Akta Eksais 1976, Barangan disenaraikan di bawah Perintah Duti Eksais 2004. Barangan termasuk:

Barangan	Kadar Duti
<ul style="list-style-type: none"> • Kereta • Pacuan 4 roda • Motosikal 	65% - 105% 60% - 105% 20% - 30%
<ul style="list-style-type: none"> • Minuman, minuman keras dan cuka 	RM1.10 (AS\$0.25) dan 15% - RM450 (AS\$103) setiap 100% Isipadu per liter
<ul style="list-style-type: none"> • Tembakau dan tembakau proses tiruan 	RM0.40 (AS\$0.09) sebatang RM400 (AS\$92.00)

Sumber: Kastam Di Raja Malaysia – www.customs.gov.my

Kadar Elaun Modal

Elaun modal diberikan ke atas perbelanjaan modal yang layak. Elaun permulaan diberikan hanya sekali manakala elaun tahunan akan diberikan tiap-tiap tahun dengan menggunakan kaedah garis lurus. Elaun bagi beberapa barangan disenaraikan di dalam jadual di bawah. Bagi loji dan jentera, syarikat dinasihatkan untuk mengesahkannya dengan Lembaga Hasil Dalam Negeri berhubung dengan barangan tertentu yang layak.



Perbelanjaan Modal	Elaun Permulaan	Elaun Tahunan
• Bangunan Perindustrian	10%	3%
• Loji dan jentera am	20%	14%
• Jentera berat dan kenderaan bermotor	20%	20%
• Komputer dan kelengkapan IT	20%	20%
• Kelengkapan dan kawalan alam sekitar	40%	20%
• Lain-lain	20%	10%

Sumber: Lembaga Hasil Dalam Negeri – www.hasil.org.my